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Spørgsmål nr. 372 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge- og Integra-

tionsudvalg:  

 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange udlændinge, der er blevet 

sigtet som følge af misbrug af det offentlige sundhedssystem 

grundet ulovligt ophold i Danmark gennem de sidste 2 år, samt 

om nogle af disse sigtelser er sket på baggrund af direkte an-

holdelser i forbindelse med frekventering af et sundhedshus?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan indledningsvis oplyse, at sager om strafbare 

forhold registreres i politiets sagsstyringssystem (POLSAS) 

under de gerningskoder, der knytter sig til forbrydelsens 

karakter. Der foretages i den forbindelse ikke særskilt 

registrering af misbrug af det offentlige sundhedssystem, 

herunder når dette er grundet i ulovligt ophold.  

 

Det er på den baggrund ikke muligt ud fra politiets systemer 

elektronisk at opgøre antallet af sigtelser som følge af misbrug 

af det offentlige sundhedssystem grundet ulovligt ophold i 

Danmark, herunder om disse sigtelser er sket på baggrund af 

direkte anholdelser i forbindelse med frekventering af et 

sundhedshus. En nærmere opgørelse af antallet af sådanne 

sager vil forudsætte en meget ressourcekrævende manuel 

gennemgang af et stort antal potentielt relevante sager.” 

 

 

 


